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Protokół  Nr  XVIII/2012 
z  sesji  Rady  Gminy  Sienno   

odbytej  w  dniu  07  maja  2012  roku 
 
                                    Sesja  odbyła  się  w  sali  konferencyjnej  Urzędu  Gminy  Sienno  w  godzinach 
9.00 – 13.10 .  Obradom przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy Antoni  Ćwikliński . 
Protokołował  inspektor  UG  Barbara  Capała . 
 
W  sesji  wzięli udział : 
1.Radnych  Rady  Gminy                                                                      -  14 
2.Wójt  Gminy                                                                                      -  Stanisław  Pora 
3.Zastępca  Wójta  Gminy                                                                    -  Alicja  Zimak 
4.Sekretarz  Gminy                                                                               -  Piotr  Dąbrowski 
5.Skarbnik  Gminy                                                                                 -  Jolanta  Karolik 
6.Komendant Gminny  OSP                                                                   -  Michał  Wlazłowski  
7.Kierownik  Posterunku Policji w Siennie                                            -  Piotr  Gudek                  
8.P.o. Dyrektora  ZSOiP  w Siennie                                                       -  Czesław  Sieczka 
9.Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Siennie                            -  Wioletta  Polak 
10.Dyrektor  Gminnego Ośrodka  Kultury  w Siennie                           -  Zofia  Bidzińska 
11.Kierownik  ZUK  w  Siennie                                                               -  Bohdan  Przydatek  
12.Redaktor  Rozgłośni  Radiowej „Twoje  Radio  Lipsko”                   -  Sylwia  Broda 
13.Sołtysi  sołectw  Gminy  Sienno                                                        -  21 osób 
14.Mieszkańcy  Sienna                                                                           -  1  osoba 
 
Porządek  obrad :     
1.Otwarcie  obrad .   
2.Przyjęcie  protokołu  Nr  XVII/2012  z  sesji  odbytej  w  dniu  20  marca  2012 roku .  
3.Sprawozdanie  z  pracy  Wójta  Gminy .  
4.Ocena stanu  bezpieczeństwa  i  ochrony  przeciwpożarowej  na terenie  gminy  Sienno . 
5.Sprawozdanie  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w  Siennie  za  2011  rok . 
6.Przyjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Gminnej  Biblioteki  
    Publicznej w Siennie . 
7.Sprawozdanie  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Siennie  za  2011  rok . 
8.Przyjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Gminnego    
    Ośrodka Kultury w Siennie . 
9.Przyjęcie uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  przedłożonych  przez  Zakład  Usług  
    Komunalnych w Siennie  taryf  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w wodę  i  zbiorowe 
    odprowadzanie  ścieków . 
10.Przyjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Uchwale  Budżetowej  na  rok  2012  . 
11.Przyjęcie  uchwały  w sprawie  zmiany  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  na  lata   
     2012-2020 . 
12.Możliwość  lokalizacji  elektrowni  wiatrowych  w  studium uwarunkowań  i  kierunków  
     zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  Sienno  w  kontekście  wpływu  na  środowisko – 
     dyskusja . 
13.Interpelacje  i  wnioski . 

Przebieg obrad: 
Ad.1.Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy  Antoni  Ćwikliński . Powitał radnych , 
zaproszonych gości , sołtysów oraz pracowników administracji obecnych na sali obrad . Po 
sprawdzeniu podpisów na liście obecności stwierdził quorum do podejmowania prawomocnych 
uchwał .  Nieobecny ,  usprawiedliwiony  był  radny  Adam  Mazur . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  przedstawił  proponowany  porządek obrad . 
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Radny  Zbigniew  Tuzinek  wniósł  o  nie  głosowanie  w  dniu  dzisiejszym nad  protokołem  z  
poprzedniej  sesji  odbytej  20  marca  2012  roku .  Wniosek  argumentował  tym ,  że  nie  
zapoznał  się  z protokołem ,  ponieważ  do  dnia  wczorajszego  protokół  nie  został  zamieszczony  
na  BIP  Urzędu  Gminy .  Radny zwrócił uwagę , że  protokoły  miały  być  zamieszczane  na  BIP ,  
sesja  odbyła  się  miesiąc  temu .  Podkreślił ,  że są to  informacje jawne , Rada Gminy nie ma nic  
do  zatajenia , mieszkańcy  powinni  być  informowani  o  wszystkim .  Następnie  radny  wniósł  o  
wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 12 , przed  interpelacjami  i  wnioskami , informacji 
na temat elektrowni wiatrowych ,  wpływu  na  środowisko  i  oddziaływania  na  zdrowie  
człowieka .  Wniosek argumentował  tym , że radni pozyskali  zbyt mało  informacji na temat 
elektrowni  wiatrowych  ,  a  przecież  będą  głosować  nad  zmianą  studium .  Przypomniał ,  że  
zgłaszał  do  Przewodniczącego  Rady  Gminy  już w  lutym ,  aby zorganizować  spotkanie   
z  przedstawicielami  firmy ,  z  osobami  mającymi  wiedzę  na  temat  oddziaływania  wiatraków  
na  środowisko  .  Odkładanie  tego  do  sesji ,  na  której  będzie  głosowanie  nad  studium  uważa  
za  niewłaściwe ,  bo  radni  będą  mieli  zbyt  mało  wiedzy .  W  dniu  25  kwietnia  odbyło  się  
spotkanie  w  sprawie  studium  i  też  można  byłoby  przekazać  radnym informacje o  jego 
przebiegu .  Podkreślił ,  że  im  więcej  będzie  przekazanych  informacji ,  tym  bardziej  uczciwe  
będzie  głosowanie . 
Sekretarz  Gminy  Piotr  Dąbrowski  odniósł  się  do  wniosku  w  sprawie  protokołu  z  poprzedniej  
sesji .  Wskazał , iż  zamieszczanie  protokołu  na  stronie  internetowej  jest  jedną  z  form  
udostępniania .  Radni  mogą  zapoznać  się  z  protokołem  na  stanowisku  obsługi  Rady Gminy .  
Zwrócił  się  zapytaniem  do  pracownika ,  czy  protokół  został  zamieszczony  na  BIP . 
Inspektor  UG  Barbara  Capała  potwierdziła , że  protokół  został  zamieszczony na  BIP . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  poinformował , iż  na  sesji  czerwcowej  nie  
będzie  głosowania  nad  studium .  Zaproponował  zorganizowanie  wyjazdu  do  farmy  wiatrowej  
w  okolicach  Poznania ,  aby  radni , sołtysi  mogli  przekonać  się  naocznie , jak  funkcjonują  
elektrownie  wiatrowe . 
Radny  Jerzy  Mazur  poparł  wniosek  w  sprawie  wprowadzenia  punktu  dotyczącego  informacji  
na  temat  elektrowni  wiatrowych .  Podkreślił ,  iż  nie  ma  wiedzy  na  ten  temat   i  chciałby  
przed  głosowaniem  mieć  rozeznanie . 
Nie zgłoszono innych wniosków ani uwag . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  zarządził  głosowanie  nad  wnioskiem   
w  sprawie  wprowadzenia  do  porządku  obrad  w  punkcie  12  dyskusji  na temat  możliwości  
lokalizacji  elektrowni  wiatrowych  w  studium uwarunkowań  i  kierunków zagospodarowania  
przestrzennego  Gminy  Sienno  w  kontekście  wpływu  na  środowisko . 
Rada przyjęła  wniosek  w  głosowaniu  jawnym , 12  głosami  za ,  przy 2  głosach wstrzymujących ,  
głosów  przeciwnych  nie  było ,  na  ustawowy  skład  15  radnych . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  odczytał  porządek  obrad  po  zmianie ,  
następnie  zarządził  głosowanie  nad  jego  zatwierdzeniem . 
Rada  przyjęła  porządek  obrad  w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie ,  14  głosami  za ,  na  
ustawowy  skład  15  radnych . 
 
Ad.2.Radni  nie  zgłosili  uwag  do  protokołu  z  sesji  odbytej  w  dniu  20  marca 2012 roku . 
Przewodniczący  Rady Gminy  Antoni  Ćwikliński zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem protokołu . 
Rada przyjęła protokół Nr XVII/2012 w głosowaniu jawnym , jednogłośnie , 10 głosami za , 3  
głosami  przeciw ,  na  ustawowy  skład  15 radnych .  Radny  Zbigniew  Tuzinek  nie  brał  udziału  
w głosowaniu . 
 
Ad.3.Zastępca  Wójta  Gminy  Alicja  Zimak  przedstawiła  sprawozdanie  z  pracy  w  okresie  
między sesjami  informując  o  następujących  sprawach : 
-wydano  sześć  zarządzeń ; 
-skierowano  do  Rady  Gminy  pięć  projektów  uchwał ; 
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-zrealizowano  i  odebrano  przebudowy  dróg  w  Jaworskiej  Woli ,  Dębowym  Polu  i  Wodącej ; 
-zawarto umowę na opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej na przebudowę  
kotłowni  w  budynku  szkoły  w  Siennie . 
 
Ad.4.Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  udzielił  głosu  przedstawicielowi  policji . 
Kierownik  Posterunku  Policji  w  Siennie  Piotr  Gudek  zreferował  przekazaną  radnym  pisemną  
informację  o  stanie  bezpieczeństwa  na  terenie  gminy  Sienno .  Zwrócił  uwagę  na  spadek  
liczby  zdarzeń  oraz  wzrost  wykrywalności .  Poinformował  o  prowadzonych  działaniach  
prewencyjnych  w  szkołach  na  terenie  gminy . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek  wyraził  słowa  pochwały  dla  pracy policji ,  dla  podejmowanych  
działań  zmierzających  do  nawiązania  dobrego  kontaktu  i  współpracy  ze  społeczeństwem .  
Radny  podkreślił ,  że  te  działania  powodują  zmianę  relacji  policja-społeczeństwo ,  policja  
przestaje  być postrzegana  jako  organ  wyłącznie  represyjny . 
Radny  Krzysztof  Sieczka  potwierdził  otwartość  policji  na  społeczeństwo .  Prowadzone  
spotkania  z  młodzieżą  mają  pozytywny  oddźwięk .  Młodzież  widzi ,  że  policja  nie  tylko  ściga  
ale  też  pomaga . 
Radny  Wojciech  Burek  podziękował  policji  za  udział  i  przeprowadzenie  konkursów  w  trakcie  
uroczystości  otwarcia  świetlicy  w  Olechowie . 
Dyrektor GOK w Siennie Zofia Bidzińska podziękowała policji za  nadzór w  czasie  imprezy i opiekę  
nocną nad  zadaszeniem  sceny .  Podziękowała  również  za  pomoc  przy  organizacji  imprezy  
dyrektorowi  ZS  w  Jaworze  Soleckim  p. Pawłowi  Niedzieli . 
Radny  Krzysztof  Sieczka  podziękował  policji   za  dobrą  współpracę .  Poinformował ,  ze  policja  
często  odwiedza  szkołę ,  organizuje  dla  dzieci  konkursy , spotkania - ostatnio  zorganizowany  
został  konkurs  plastyczny .  Zainteresowanie  ze  strony  dzieci  jest  duże ,  policja  często  
funduje  drobne  nagrody  i  dzieci  chętnie  biorą  udział . 
Kierownik  ZUK  Bohdan  Przydatek  również  podziękował  policji  za  współpracę . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński podsumował ,  iż  praca  policji  oceniana  jest  
dobrze .  Następnie  udzielił  głosu  przedstawicielowi  straży  pożarnej . 
Komendant  Gminny  ZOSPRP  w  Siennie  Michał  Wlazłowski  zreferował  pisemną  informację  na  
temat  ochrony  przeciwpożarowej .   
Radny  Krzysztof  Sieczka  podziękował  za  angażowanie  młodzieży  w  działalność  straży . 
Radny  Paweł  Pastuszka  podziękował  za  pomoc  we  włączeniu  jednostki  do  KSRG .  
Poinformował ,  iż  za  trzy  lata  jednostka  OSP  w Kochanówce  obchodzić  będzie  jubileusz  100-
lecia  działalności .  Zasugerował  rozważenie  zakupu  nowych  samochodów  dla  jednostki   w  
Kochanówce .  Zwrócił  uwagę , że  OSP  w  Kochanówce  i  Osówce  mają  najstarsze  samochody  
spośród  wszystkich  jednostek w  gminie .  Zasugerował  również  konieczność  modernizacji  
strażnicy  na  okoliczność  jubileuszu .  Na  koniec  wypowiedzi  podziękował   za  sprawiedliwe  
dzielenie  środków  dla  jednostek  OSP . 
Sołtys  wsi  Aleksandrów  Duży  zgłosił  konieczność  sprawdzenia  i  uruchomienia  hydrantów ,  bo  
ten  w Aleksandrowie  okazał  się  nieczynny . 
Sołtys  wsi  Osówka  podziękował  Panu  Wlazłowskiemu  za  współpracę  i  dbałość  o  jednostki  
OSP . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek  wskazał ,  jak praca  strażaków  jest  niebezpieczna .  
Nie  zgłoszono  innych  głosów  w  dyskusji  na  temat  stanu  bezpieczeństwa  i  ochrony  
przeciwpożarowej . 
Członek  Komisji  Rolnictwa  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  Andrzej  Małaczek  poinformował ,  iż  
komisja  oceniła  pozytywnie  stan  bezpieczeństwa  i  ochrony  przeciwpożarowej  na terenie  
gminy  Sienno .  
 
Ad.5.Dyrektor  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w  Siennie  Wioletta  Polak  przedstawiła 
sprawozdanie  z pracy  biblioteki w  2011  roku . 
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Radny  Zbigniew  Tuzinek  zwrócił  uwagę  na złe  warunki  lokalowe  biblioteki ,  na  brak  miejsca  
na  ustawienie  dodatkowych  komputerów i  zorganizowanie  czytelni ,  aby  dzieci  mogły  
skorzystać  czekając  na  autobus .  Zdaniem  radnego  wskazana  byłaby  zmiana  lokalizacji  
biblioteki .  Zasugerował ,  że  biblioteka  mogłaby  korzystać z  pomieszczenia ,  gdzie  jest  
świetlica  oraz  z  drugiego  pomieszczenia  biurowego  zajmowanego  przez  stowarzyszenie , 
czynnych  w  godzinach  popołudniowych -  może  udałoby  się  pogodzić  działalność  biblioteki  
 i  świetlicy .  Wskazał ,  że biblioteka  działa  w  opłakanych  warunkach ,  fatalny  jest  sanitariat ,  
remontu  wymagają  schody .  Podkreślił , iż  działalność  biblioteki  jest  bardzo  użyteczna i  nie  
zgadza  się  ze  stwierdzeniem,  które  padło  na  spotkaniu  z klubem  LKS  Zawisza , że  biblioteka  
nie  jest  potrzebna . 
Nie  zgłoszono  innych  głosów  w  dyskusji . 
Przewodniczący  Komisji  Oświaty  Kultury  i  Zdrowia  Krzysztof  Sieczka  poinformował , że  
komisja  oceniła  pozytywnie  pracę  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w  Siennie w 2011  roku . 
Przewodniczący  zamknął  ten  punkt  obrad . 
 
Ad.6.Przewodniczący  Komisji  Oświaty  Kultury  i  Zdrowia  Krzysztof  Sieczka  poinformował , że  
komisja  zaopiniowała pozytywnie sprawozdanie  finansowe  Gminnej  Biblioteki  Publicznej   
w Siennie  za  2011  rok .  
Nie  zgłoszono  pytań  ani  uwag  do  projektu  uchwały . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  zarządził  głosowanie  nad   przyjęciem  uchwały. 
Rada przyjęła  uchwałę  Nr XVIII/82/2012 w głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie ,  14  głosami za ,  
na  ustawowy  skład  15  radnych . 
 
Ad.7.Dyrektor Gminnego  Ośrodka Kultury  w  Siennie  Zofia Bidzińska przedstawiła sprawozdanie 
z  pracy  GOK  w  2011  roku . 
Radny  Wojciech  Burek  opuścił  salę  obrad . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek  wypowiedział  w sprawie  działalności  GOK  w  Siennie  .  Wskazał ,  iż  
warunki  lokalowe GOK  są  fatalne .  Działalność  prowadzona  na  szeroką  skalę  odbywa  się  w  
zasadzie  w  jednym  pomieszczeniu ,  sala  kinowa  służy  ogółowi  mieszkańców .  Budynek  
usytuowany  w  centrum  Sienna  jest  wizytówką miejscowości  i  gmina  powinna  zapewnić  mu  
przyzwoity  wygląd ,  np. główne  wejście jest  jeszcze  z  czasów  PRL-u .  Dalej  poinformował ,  iż  
Komisja  Rewizyjna  oceniła  pracę  GOK  jako  bardzo  dobrą ,  również  bardzo  pozytywnie  
postrzega  pracę  dyrektora  .  Wskazał  na  różnorodność  pracy  wykonywanej  przez  dyrektora ,  
pracę  do południa  i  popołudniu ,  zapewnianie oprawy wszystkich imprez  ogólnych  i  własnych .  
Radny  ubolewał  nad  słabą  frekwencją  na  imprezach  .  Podkreślił ,  że  radni  i  osoby  funkcyjne  
powinny  obowiązkowo uczestniczyć  w  uroczystościach . 
Radny  Wojciech  Burek  powrócił  na  salę  obrad . 
Radny  Paweł  Pastuszka  podziękował  dyrektor  GOK   w  imieniu  członkiń  KGW  z  Krzyżanówki  
za  dobrą  współpracę . 
Nie  zgłoszono  innych  głosów  w  dyskusji . 
Przewodniczący  Komisji  Oświaty  Kultury  i  Zdrowia  Krzysztof  Sieczka  poinformował , że  
komisja  oceniła  pozytywnie  pracę  GOK  w  Siennie  w  2011  roku . 
 
Ad.8. Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Zdrowia Krzysztof Sieczka  poinformował ,  że  
komisja zaopiniowała pozytywnie sprawozdanie finansowe Gminnego Ośrodka Kultury w Siennie  
za  2011  rok .  
Nie  zgłoszono  pytań  ani  uwag  do  projektu  uchwały . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  zarządził  głosowanie  nad   przyjęciem  uchwały. 
Rada przyjęła  uchwałę  Nr XVIII/83/2012 w głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie ,  14  głosami za ,  
na  ustawowy  skład  15  radnych . 
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Ad.9.Sekretarz  Gminy  Piotr  Dąbrowski  udzielił  wyjaśnień  do  projektu  uchwały  w sprawie  
zatwierdzenia  przedłożonych przez Zakład Usług Komunalnych w Siennie  taryf  za  zbiorowe  
zaopatrzenie  w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków .  Poinformował , iż  Wójt  Gminy  
dokonał oceny  przedłożonych  przez  ZUK  taryf  i  nie  wniósł  zastrzeżeń . 
Kierownik ZUK Bohdan Przydatek  wskazał  na  rozdzielenie  odbiorców  na  dwie  grupy – grupa  
druga ,  to  odbiorcy  pobierający  wodę  do  celów  przemysłowych  i  czerpiący  z  tego  zyski tj. 
myjnia ,  rozlewnia .  Poinformował , iż  podwyżka  jest  niewielka  i  wynika  głównie  ze  wzrostu  
ceny  energii  elektrycznej .  Na  jednego  odbiorcę  wzrost  wyniesie  9,68 zł w  skali  roku .  Dla  
porównania  kierownik  podał  ceny  wody  w  sąsiadujących  gminach .   Poinformował  również ,  
że  opłata  abonamentowa  jest  stała ,  przeznaczana  jest  na zakup  i  wymianę  wodomierzy .  
Wymiana  prowadzona  jest  sukcesywnie ,  opomiarowanie  powinno  zakończyć  się  w  ciągu  
czterech  lat .  Kierownik  ZUK  zwrócił  uwagę  na  spadek  zużycia  wody .  Jako  przyczynę  podał  
brak  dużych zakładów ,  spadek  liczby  ludności  i  emigracja  za  pracą  poza  granicę  kraju ,  
spadek  liczby  pogłowia .  W  sprawie  przeglądu  hydrantów  poinformował ,  że  częściowo  
dokonano  przeglądu  hydrantów  wspólnie  ze  strażą ,  w  rejonie  Aleksandrowa  Dużego  
przeglądu  nie  było  .  Na  koniec  wypowiedzi  kierownik  ZUK  podziękował  sołtysom  za  szybką  
reakcję  w sprawie  awarii  i  natychmiastowe  zgłaszanie  problemów .   
Radny  Paweł  Pastuszka  zapytał ,  jak  wygląda  sprawa  odpłatności   za  ścieki  dowożone ,  czy  
jest  możliwość  dopłaty .   
Sekretarz  Gminy  Piotr  Dąbrowski wyjaśnił ,  iż  odbiór  ścieków  i  dowóz  do  oczyszczalni  jest  
działalnością  prywatną ,  firmy  pobierają  opłatę  za  wywóz nieczystości  od właściciela szamba .  
Gmina  nie  może  nakazać  podmiotowi  aby  pobierał  za  odbiór  ścieków  mniejsze  opłaty . 
Problemem  jest  takie  zorganizowanie  możliwości  dopłat ,  aby  odbiorcy  indywidualni  zapłacili  
mniej .  Sekretarz  Gminy  poinformował , iż  w  porozumieniu  z  kierownikiem  ZUK  znaleziono  
sposób , który  będzie  stosowany  od  czerwca .  Właściciel  szamba  powinien  zarejestrować  
szambo  lub  szamba  w  gminie ,  wykaz  przekazany  zostanie  do  ZUK ,  a  ZUK  zawrze  umowy   
z  prywatnymi  właścicielami  szamb . 
Kierownik  ZUK  zwrócił  uwagę  na  dodatkowe  obciążenie pracą  dla  ZUK ,  poddał  pod  rozwagę  
możliwość  zakupu  dla  ZUK  dużego  beczkowozu . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek  zapytał ,   dlaczego  podzielono  odbiorców  na grupy . 
Kierownik  ZUK  wyjaśnił ,  iż  jest  taka  możliwość  z  ustawy i  skorzystano  z  niej ,  bo  powstały  
zakłady  „zarabiające”  na  wodzie tj.  myjnia ,  rozlewnia .  
Nie  zgłoszono  pytań  ani  uwag  do  projektu  uchwały . 
Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  poinformował ,  iż  Komisja  
zaopiniowała  pozytywnie projekt  uchwały . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  odczytał  tekst uchwały  i  zarządził  głosowanie  
nad   jej  przyjęciem . 
Rada przyjęła uchwałę Nr XVIII/84/2012  w  głosowaniu  jawnym ,  13  głosami  za ,  przy  1  głosie  
wstrzymującym ,  głosów  przeciwnych  nie  było ,  na  ustawowy  skład  15  radnych . 
Sekretarz  Gminy  Piotr  Dąbrowski  poinformował ,  iż  protokół  z  poprzedniej  sesji  odbytej  w  
dniu  20  marca  2012  roku  został  zamieszczony  na  BIP  w  dniu  20  kwietnia  2012  roku . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  zarządził  dwudziestominutową  przerwę . 
Po  przerwie  wznowiono  obrady .  
Przewodniczący  Rady  Gminy  powitał  dzieci  oraz  nauczycieli  z  Niepublicznych  Szkół  
Podstawowych  w  Gozdawie  i  Kochanówce a  następnie ,  za  zgodą  Rady , udzielił  im  głosu . 
Uczniowie  szkół  w  Gozdawie  i  Kochanówce  przedstawili  program  realizowany  przez  szkoły   
w  ramach  projektu  „Z  małej  szkoły  w  wielki  świat”.  W  ramach  realizacji  programu  
przeprowadzony  został  przez  uczniów  sondaż  wśród  mieszkańców  gminy  dotyczący  potrzeb  
w  zakresie  infrastruktury ,  rozrywki , sposobu  spędzania  wolnego  czasu .  Uczniowie   
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przedstawili  wyniki  sondażu  i  potrzeby  zgłoszone  przez  mieszkańców  swoich  miejscowości . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  podziękował  dzieciom  za  cenne  wskazówki  dotyczące  
poprawienia  warunków  życia  mieszkańców  gminy . 
Uczniowie  i ich  opiekunowie  opuścili  sesję . 
 
Ad.10.Skarbnik  Gminy  Jolanta  Karolik  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian   
w  Uchwale  Budżetowej  na  2012  rok . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek  zapytał  z  jakiej  przyczyny  zwiększa  się  środki  na  modernizację  dróg  
w  Wodącej  i  Dębowym  Polu .  Poprosił  o  wyjaśnienie  kwoty  12.000 zł  na  remont  „kuźni” 
oraz  przyczyn  wzrostu  o  10.000 zł  wydatków  zaplanowanych  w  budżecie  na  ogrzewanie  
świetlicy  w Olechowie  w  wysokości  3.000 zł . 
Zastępca  Wójta  Alicja  Zimak  wyjaśniła ,  iż  przyczyną  wzrostu  wydatków  na  modernizację  
dróg  jest  zwiększenie  zakresu  prac .  W  Wodącej  jest  to  dodatkowy  odcinek  do  posesji ,  na  
wniosek  właściciela ,  w  Dębowym  Polu  również  zwiększył  się  zakres . 
Sekretarz  Gminy  Piotr  Dąbrowski  w  uzupełnieniu  wyjaśnił , iż  w  Dębowym  Polu  Droga  była  
wyjeżdżona  po  gruntach  prywatnych , nie  dokonano  pomiaru  przed  rozpoczęciem  budowy  a  
okazało  się  w  trakcie ,  że  droga  biegnie  w  gruntach  prywatnych . Konieczne  było  wytyczenie  
drogi  i  wykonanie  podbudowy  w  miejscu  nowego  wytyczenia ,  dlatego  wzrósł  koszt .  
Sekretarz  nadmienił , że  każdą  drogę  trzeba mierzyć  dokładnie ,  bo  okazuje  się ,  że  drogi  są  
odchylone  od  granic  prawnych  i  konieczne  jest  wytyczanie  na  nowo . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek  wskazał ,  że Wierzchowiska ,  gdzie  jest  zwarta  zabudowa nie  mogą  
doczekać  się  drogi , a robi się  odcinek  do  pojedynczej  posesji . 
Sekretarz  Gminy  udzielił  odpowiedzi  w  sprawie  „kuźni” .  Poinformował ,  iż  w  roku  1998  
oddano  budynek  „kuźni”  dzierżawę .  W  roku  2000 dzierżawca  złożył  ofertę ,  że  wyremontuje  
budynek ,  który  był  w połowie  zdewastowany  i  uzyskał  zgodę  gminy.  W  br.  budynek  został  
wyceniony  i  sprzedany  na rzecz  dzierżawcy .  Zawarto porozumienie , że  gmina  zwróci  12.000 
zł  tytułem  rekompensaty  za  poniesione  przez  dzierżawcę  nakłady .  W  sprawie  wzrostu  
kosztów  za  energię  elektryczną  w  świetlicy  w Olechowie  Sekretarz  Gminy  wyjaśnił ,  iż  nie  
doszacowano   kosztów  przy  planowaniu  wydatków . 
Radny  Wojciech  Burek  wyjaśnił , iż  wraz  nadejściem pierwszych  mrozów  w  nowym  budynku  
świetlicy  pojawiła  się  wilgoć ,  zaczęły  odchodzić  futryny .  Wezwany  wykonawca  stwierdził ,  iż  
jest  to  wina  braku  ogrzewania  i  jeśli  budynek  nie  będzie  ogrzewany  to  gwarancja  nie  
będzie  respektowana . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek  wyraził zdziwienie ,  że  taki  mały  budynek  generuje  tyle  kosztów . 
Skarbnik  Gminy  Jolanta  Karolik  wyjaśniła ,  iż  są  to  koszty  energii ze  wszystkich  świetlic ,  ale  
w  większości  koszty  ogrzewania  świetlicy  w Olechowie . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek  zapytał  o  zwiększenie  wydatków  na  budowę  ośrodka  sportowo-
rekreacyjnego  w  Siennie . 
Skarbnik  Gminy  Jolanta  Karolik  wyjaśniła ,  iż  3.000 zł  jest  to  należność  z  ubiegłego  roku  za  
przyłącze  elektroenergetyczne ,  10.000 zł  na  uporządkowanie  terenu  i  rozebranie  budynku . 
Nie  zgłoszono  innych  pytań  ani  uwag  do  zmian  budżetowych . 
Przewodniczący  Komisji  Budżetowej Paweł  Pastuszka  poinformował ,  iż  komisja  zaopiniowała  
pozytywnie  projekt  uchwały .   
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  zarządził  głosowanie  nad   przyjęciem  uchwały  
w  sprawie zmiany  Uchwały Budżetowej  na 2012 rok . 
Rada  przyjęła  uchwałę Nr XVIII/85/2012  w głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie ,  14 głosami  za ,  
na ustawowy skład  15 radnych . 
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Ad.11.Skarbnik Gminy Jolanta Karolik  udzieliła wyjaśnień do projektu uchwały w sprawie zmiany  
w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy  Sienno  na  lata 2012-2020 . 
Nie  zgłoszono  pytań  ani  uwag  do  projektu  uchwały . 
Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  Paweł  Pastuszka  poinformował ,  iż  Komisja  zaopiniowała  
pozytywnie  projekt  uchwały .   
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  uchwały . 
Rada przyjęła uchwałę  Nr XVIII/86/2012  w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie ,  14 głosami za ,  
na  ustawowy skład 15 radnych . 
 
Ad.12.Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński poinformował , iż  w  sesji  uczestniczy  
mieszkaniec wsi Ludwików reprezentujący Stowarzyszenie na rzecz ochrony dziedzictwa  
kulturowego  i  przyrodniczego  na  terenie  powiatu  lipskiego . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek  zwrócił  się  do  władz  gminy  o  udzielenie  szerszych  informacji   
w  sprawie  zamiarów  firm  dotyczących  budowy  elektrowni  wiatrowych – jaka  jest  idea  
wprowadzenia elektrowni wiatrowych , ile wiatraków powstałoby na terenie gminy . Radny 
wskazał , iż od podjęcia tematu upłynął rok , a nadal ma niewiele wiedzy  w  sprawie ,  nie  odbyło  
się  do   tej  pory  ani  jedno  spotkanie  na  temat  elektrowni  wiatrowych z  przedstawicielami  
firmy , specjalistami  ,  które  mogłoby  przybliżyć  temat ,  mimo  ,  iż  zgłaszał  Przewodniczącemu  
Rady  potrzebę  zorganizowania  takiego  spotkania  w  styczniu . 
Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział , że w czerwcu  odbędzie się spotkanie z  
przedstawicielami  firmy ,  specjalistami  i  ekspertami  mogącymi  udzielić  informacji  w  sprawie  
oddziaływania  elektrowni  wiatrowych  na  środowisko .  Zaproponował  zorganizowanie  
wycieczki  dla  radnych ,  sołtysów  w  miejsce  funkcjonowania  elektrowni ,  aby  naocznie  
przekonać  się  o  ich  oddziaływaniu  na  środowisko ,  na  życie  mieszkańców . 
Rada  przychyliła  się  do  tej  propozycji . 
Sekretarz  Gminy  Piotr  Dąbrowski  udzielił  informacji na  temat  opracowania  studium .  
Poinformował ,  iż procedury  opracowania  studium  są  ściśle  określone  przepisami .  W  
pierwszej  kolejności  Rada , przyjmując  stosowną uchwałę ,  wyraziła  zgodę  na  przystąpienie  do  
zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  Sienno .  
Później  był czas  na  składanie  wniosków .  Tylko  jedna firma  „Contino” była  zainteresowana  
wydzieleniem  terenów  pod  energię  odnawialną .  Po  zebraniu  wniosków zostały one 
przekazane  do  firmy  opracowującej  projekt  studium ,  który  następnie  był  wyłożony  do  
wglądu  i  każdy  mógł  zgłaszać  uwagi .  W  kwietniu  dobyło  się  spotkanie  informacyjne , a  po  
tym  spotkaniu  jeszcze  przez  miesiąc  można  zgłaszać  uwagi  do  projektu .  Sekretarz  
poinformował ,  iż  mieszkańcy  okolicznych  miejscowości , w  pobliżu  których  mają  stanąć  
wiatraki  są  zaniepokojeni ,  chcieliby  uzyskać  więcej  informacji .  Opracowany  został  dokument  
oddziaływania  elektrowni  na  środowisko  lokalne .  Trudno  jest  powiedzieć ,  czy  opinie  
fachowców są niezależne i obiektywne. Niektórzy zwracają uwagę ,  że jest  jeszcze  zbyt  wcześnie  
na  ocenę  oddziaływania  elektrowni  wiatrowych .  Za  krótki  jest  okres  funkcjonowania ,  aby  
móc  ocenić ,  czy  są  skutki  uboczne  dla organizmu  człowieka  i środowiska .  
Radny  Zbigniew  Tuzinek  zapytał ,  czy  wiadomo  jest  ile  firm  jest  zainteresowanych  i  ile  
wiatraków  ma  powstać . 
Sekretarz  Gminy  Piotr  Dąbrowski  odpowiedział ,  iż  zainteresowana jest  jedna  firma  .  Co  do  
ilości  planowanych  obiektów  nie  ma wiedzy  na  ten  temat  ilości  obiektów .   Ilość  zależeć  
będzie  od  tego , jak  zostanie  przyjęte  w  studium . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek  zwrócił  uwagę ,  że  na  mapie  obszarów  pod  elektrownie  wiatrowe ,  
w  który  wchodzi  część  jego  gospodarstwa ,  nie  uwzględniono  plantacji  i nasadzeń.  Ma  tam  
plantację  wieloletnią  i  nie  została  ona  w tych  planach  uwzględniona ,  nie  widać  jej  na  tej  
mapie .  Elektrownie zostały  jakby  włożone  w  te  plantacje ,  a  co  z oddziaływaniem  na 



8 

środowisko . Wyraził  obawę ,  że  nasadzeń  nie  uwzględniono ,  ponieważ  praca  na  plantacji 
przez  kilka  godzin  dziennie  będzie  źle  oddziaływać  na zdrowie . 
Sekretarz  Gminy  wyjaśnił , iż  nie  znalazł  przepisów  zakazujących  budowy  wiatraków  w  
pobliżu  plantacji ,  nie  może  też  wydawać  opinii  na  temat  możliwej  odległości ,  bo  nie  jest  
ekspertem . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek  przekazał ,  że  na  spotkaniu  z  mieszkańcami  Gruszczyna 
przedstawiciel  firmy  informował ,  że  nie  wolno  pracować  w  pobliżu  wiatraka  dłużej ,  niż  trzy  
godziny .  Wskazał ,  że  mapy  obszarów  pod  elektrownie  wiatrowe  są  stare ,  a  nie  ma  na 
nich  nasadzeń  takich ,  które  w  tej  chwili  są kilkunastoletnie  i  obawia  się ,  że  nie  będzie  
wolno  robić  trwałych  nasadzeń  w  obrębie  wiatraków . 
Sekretarz  Gminy  zauważył ,  że  jest  to  trochę  ubezwłasnowolnienie  i  trochę  ograniczenie  
prawa  własności .  Podkreślił , iż  dyskusja  nad  studium  jest  istotna ,  bo  to  ona  determinuje  
wprowadzenie  zapisów . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  zaproponował , aby  zaczekać  na  wypowiedzi  
firmy  i  specjalistów ,  a  dziś  zakończyć  dyskusję . 
Mieszkaniec  wsi  Ludwików  reprezentujący  Stowarzyszenie  na  rzecz  ochrony dziedzictwa  
kulturowego  i  przyrodniczego  na  terenie  powiatu  lipskiego  Pan  Michał  Gałek  wskazał , że  
przed  wprowadzeniem  zmian  powinny  być  konsultacje .  Budowa  ferm  wiatrowych  ogranicza  
zagospodarowanie  terenów  w  promieniu  500 mb .  Poinformował , że  stowarzyszenie  
zaproponowało , aby  odległość  od  zabudowań  wynosiła  co  najmniej  2  km .  Poinformował ,  
że  w  Niemczech  i  Holandii  prowadzone  są  obecnie  badania   dotyczące  oddziaływania  na  
środowisko ,  nie  znane  są  jeszcze  wyniki .  Dalej  wskazał ,  że  nie  wiadomo ,  jaka  będzie moc 
turbin  i  jaki wpływ będzie  tego na środowisko ,  dlatego  prosi  o  zwrócenie  uwagi  na  zapisy  w  
studium . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  zapewnił ,  że  p. Gałek  nie  potrzebnie  zwraca  
uwagę ,  bo  żaden  radny  nie  zagłosuje  wbrew  dobru  mieszkańców  . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek  poparł  p. Gałka ,  bo  np.  nikt  nie  zwrócił  uwagi ,  że  mapy  są  stare . 
Sekretarz  Gminy  zwrócił  uwagę ,  że  te mapy  nie  mają  znaczenia . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  podkreślił , iż  radni  mają  wiedzę  na  temat  
szkodliwości ,  ale  zmiany  w  studium  nie  dotyczą  tylko  elektrowni  wiatrowych . 
Sekretarz  Gminy  Piotr  Dąbrowski  wypowiedział  się , że  nie  ma  wyników  badań  odnośnie  
szkodliwości  wiatraków ,  dopiero  po  kilkunastu  latach  będzie  wiadomo .  Zapewnił , że  władze  
gminy  nie  negują  obaw  mieszkańców . 
Pan  Michał  Gałek  poinformował ,  iż  stowarzyszenie napisało  do  Wójta  Gminy  petycję  w  
sprawie  wiatraków  ale  została  ona  odrzucona . 
Nie  zgłoszono  innych  wniosków  ani  głosów  w dyskusji . 
 
Ad.13. Radny  Adam  Mazur  odczytał  pismo  mieszkańców  w  sprawie  pozyskania  środków  i  
rozpoczęcia  remontu  świetlicy  w  Osówce . 
Zastępca  Wójta  Alicja  Zimak  poinformowała ,  iż  rozmawiała z  Panią  Skarbnik  i  poszuka 
środków  . 
Innych  wniosków  ani  interpelacji  nie  zgłoszono . 
Przewodniczący Rady Gminy  Antoni  Ćwikliński  stwierdził , iż  porządek  obrad  XVIII  sesji  został  
wyczerpany  i  zamknął  sesję . 
 
Sporządził: 
                                                                                                                   Przewodniczący  Rady  Gminy   
 
                                                                                                                            Antoni   Ćwikliński 


